

Militia and Defence
Canadian Expeditionary Force
1914-1919

RG 9, Series III D 3

War Diaries, 1914-1919,
volumes 4812-5075

A war diary is an account of the daily activities of a military unit or formation. The diary was to record all important orders, despatches, instructions, reports and telegrams issued and received, and decisions taken as well as the daily situation (i.e. movement of the unit), important administrative matters, changes in establishment or strength, meteorological notes and the description of field works constructed or quarters occupied. Appendices usually provided more detail than could be written in the diary itself and included orders, reports, telegrams, sketches, maps and tabular statements.

A copy of the finding aid to this series with the reel numbers indicated is also available on microfilm.

Milice et Défense
Corps expéditionnaire canadien
1914-1919

RG 9, Série III D 3

Journaux de campagne, 1914-1919,
volumes 4812-5075

Les journaux de campagne servaient à relater les activités quotidiennes d'une unité ou d'une formation militaire. Y étaient consignés tous les ordres, dépêches, instructions, rapports et télégrammes importants qui étaient émis et reçus, les décisions, la situation quotidienne (c'est-à-dire les mouvements de l'unité), les principales dispositions administratives, l'effectif révisé, des observations météorologiques et la description des ouvrages érigés ou des quartiers occupés. Les appendices renfermaient habituellement des détails qui n'avaient pas été inclus dans le journal; il pouvait s'y trouver des ordres, des rapports, des télégrammes, des croquis, des cartes et des tableaux.

Une copie de l'instrument de recherche de cette série indiquant les numéros de bobine est également disponible sur microfilm.